
 
 

Bestyrelsesmøde nr. 76 - 7. maj 2024 

Deltagere:    

  Dorthe  23 20 91 87 Niels Jørgen  29 41 40 77   
  Kim  24 21 88 07 Lasse  40 62 29 19   
  Karl Kristian  51 74 02 32 Leo  22 87 71 70 (ref.)  

Afbud / fraværende:   Jørn  22 22 97 20  Ove  24 89 12 30 

 

1. Godkendelse af dagsorden   Aktion 

Kursiv tekst er fra tidligere mødereferater.  

Godkendt    

 

2. Godkendelse af referat sidste bestyrelsesmøde   

Godkendt.  

3. Generelle punker    

a. Vox Live 
Leo orienterede om at arrangementet desværre er aflyst i 2024, men at ar-
bejdsgruppen bag gerne vil afholde samme arrangement 14. juni 2025. Altså 
igen dagen før Dansk Mølledag. Hvis restaureringen er færdig til den tid, kunne 
vi jo samtidig afholde officiel indvielse af møllen. Bestyrelsen tilsluttede sig 
dette. Leo giver arbejdsgruppen besked.      

b. Vokslev Samråd 
Der har ikke været afholdt bestyrelsesmøde siden sidst.  

Der er generalforsamling 16. maj. Karsten Nygaard Jensen går af som formand 
af helbredsmæssige årsager.  

c. Naturstyrelsens grund 
Leo har på det sidste snakket en del med Leif Lyngsø, Naturstyrelsen, som 
gerne ville have lavet en officiel partnerskabsaftale omkring drift og vedligehol-
delse af græsplæne og udstillingshus. Aftalen – som ikke er tidsbegrænset - 
er sendt ud sammen med dagsordenen.  

 

 

 

Leo 

4. Drift og vedligeholdelse   

a. Tagrende over hovedindgang  
29. juni 2020. Der kommer rigtigt meget regnvand i hjørnet ved spildevandstanken. Vandet 
graver en rende foran indgangsdøren. Der var enighed om at lave en lille fordybning med 
piksten sat i beton, som regnvandet kan ledes bort i. - Etableres til forår 2020.  

Regnvandet pjasker ned på murværket, som suger vand. Derfor blev i stedet aftalt, at der 
skal etableres en tagrende magen til den på bygningens anden side. Denne tagrende skal 
dog nok være et nummer større. Kim er tovholder og starter opgaven op.  

10. sept. 2020. Kim har holdt igen pga. manglende økonomi, men går i gang nu. 

23. aug. 2021.  Kim er i gang, og lover at renden kommer op nu.  
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10. febr. 2022. Kim er i gang, men ønskede at drøfte udførelsesmetoden med bestyrelsen. 
Bestyrelsen godkendte Kims forslag.   

16. marts 2022. Kim er gået i gang. Det blev aftalt at nedløb laves med loddede knæk i stedet 
for standardbøjninger. Dette udføres af blikkenslager.   

8. aug. 2022. Opgaven udvides til også at omfatte en stump tagrende på gavlbygningen. 
Vandet fra denne tagrende føres ned i tagrenden på hovedbygningen. Tagnedløb kobles på 
drænledningen, hvis det er muligt. Undersøges på arbejdseftermiddagen d. 22. august.  

14. nov. 2022. Kim og Ove har koblet interimistisk tagnedløb på drænledning i jorden. Kim 
får lavet tagrende på sidebygning og endelig nedløbsledning.  

30. jan. 2023. Kim har justeret den opsatte tagrende, så vandet fra skotrenden ikke løber hen 
over – men i tagrenden. Tagrende på sidebygning og tagnedløb monteres.  

20. marts 2023. Kim følger op.  

8. maj 2023. Kim sørger for at købe arbejdet ved Vokslev VVS.  

29. aug. 2023. Tagnedløb nåede lige at blive lavet inden Mølledagen, men der 
mangler stadigvæk tagrende på sidebygningen. Kim rykker Vokslev VVS for fær-
diggørelse. 

Kim rykker Vokslev VVS for at gøre færdig. Gentagelse.  

b. Tilsanding af indtag til mølledam 

29. august 2023. Ved grødeskæringen for ca. en mdr, siden blev gjort på en sådan måde, at 
grøden faktisk fjernede grusset foran indløbsristen. Men nu ligger der faktisk så meget sand 
bag stemmet, at vandspejlet i mølledammen er sunket ca. 10 cm. Leo tager fat i David Mik-
kelsen igen – 2520 2164.      

David har besigtiget mølledammen 01.09.2023 og kan godt se, der skal gøres noget. Vi har 
drøftet ejerforhold, hvem der skal betale, §3-område og kontrol af jord, der skal bortkøres. 
Det lyder til, at David tager sagen seriøst nu, og han har lovet at vende tilbage i næste uge.     

Leo fortalte om snak med Roar Poulsen. Sagen er nu sendt over i kommunens 
juridiske afdeling. Det bliver sandsynligvis sådan, at naboerne får mølledamsgrun-
den tilbudt gratis. Hvis ingen ”bider” på, overtager kommunen grunden og vedlige-
holdelsesforpligtigelserne.  

c. Forsikring 
21. marts 2022. Leo har indhentet tilbud fra Topdanmark, som en udvidelse af vores nuvæ-
rende landbrugsforsikring. Arbejdsskade koster kr. 1.498 årligt. Erhvervsansvarsforsikring 
koster kr. 873 årligt.   

16. maj 2022. Dansk Mølleforening arbejder på en fælles forsikring, men er ikke særlig opti-
mistiske. Vi gør ikke mere lige nu. Vi skal også først bruge forsikringerne, når møllekorpset 
skal i gang. 

20. marts 2023. Dansk Møllerforening har meddelt i mølleblad, at de stadigvæk arbejder på 
sagen. Da Himmerland Fonden (Forsikring) jo har støttet os, kunne vi evt. indhente tilbud på 
vores forsikringer herfra.   

Intet nyt 

d. Bygningsvedligeholdelse 

− Vandrende på tværs ved vej, da regnvand skyller grusset væk. Afventer til di-
verse mølleelementer er fragtet ind og ud af møllen. Dvs. sandsynligvis først 
sommeren 2025. 

− Der er en revne i syldstensfundamentet 

− Kalkning venter til næste år.   

e. Fredning af Binderup Ådal og Huul Mølleområdet 
Leo orienterede om lodsejermøde og landmændenes forslag om dannelse af en 
slags forpligtende ”grundejerforening”, som sammen med Aalborg Kommune skulle 
stå for al fremtidig vedligeholdelse.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kim 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Leo  
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Leo fremsender fredningsforslag til alle.  

 
Leo 

5. Restaurering af gangtøj mm.   

a. Fundraising 
Vi har modtaget følgende støttetilsagn:  

- Restaurering 
- Kr. 20.000 fra Torben Vejs Fonden – er udbetalt  
- Kr. 250.000 fra Augustinus Fonden – udbetalingsanmodning senest 14. 

september 2024.  
- Kr. 50.000 fra Sparekassen Danmark – midlerne skal anvendes lokalt. Mu-

lighed for at hæve donationen inden for rimelighedens grænser.  
- Kr. 300.000 fra Melsen Fonden – er udbetalt 
- Kr. 400.000 fra Aalborg Kommunes Kulturpulje – er udbetalt 
- Kr. 400.000 fra Realdania  
- I alt kr. 1.420.000.  

• Vi har fået afslag fra:  
- Nykredits Fond 
- Lemvigh-Müllers Fond 
- Den Jyske Sparekasses Støttefond 

• Følgende ansøgninger er sendt: 
- 28.03.2024 Aalborg Kommunes Landdistriktspulje kr. 430.000 

• Ansøgninger overvejes sendt til:  
- Brebølfonden 
- Aage V. Jensens Fonde 
- A. P. Møller Fonden 
- Norlys Vækstpulje (Pas på - kort frist efter tilsagn)  
- Færch Fonden 
- Simon Spies Fonden 

b. Støttetilsagn mm. til fundraising 

• Vi har fået flot tilkendegivelse fra SLB Sammenslutningen af Lystfiskerforenin-
ger langs Binderup Å, DN Dansk Naturfredningsforening og Øster Hornum 
Skole.  

• Karl Kr. har fået ny mail fra Nibe Skole, som også er bilag til ansøgningen til 
Aalborg Kommunes Landdistriktspulje.      

• Leo har haft kontakt til Nibe Spejderne, men det er der heller ikke rigtig kommet 
noget ud af. Karl Kr. forsøger at kontakte formanden for FDF-spejderne.  

• Leo er ikke gået videre med Susan Roulund og billedkunstner Frank Storgaard. 
Hvis vi kan undgå at binde os til flere faste arrangementer, så vi vil gerne det. 
Karl Kr. oplyser at Frank Storgaard meget gerne vil udstille i møllen - evt. sam-
men med andre.   

• Vi skal følge op på samarbejdsprojekt om danske Kalkstrømme 

• Vi har indgået gratis Bronze-partnerskab med Destination Nord.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Karl Kr.  
 
 
 

6. Møllekorps  

a. Medlemmer 
21 medlemmer 

b. Beklædning 
Der er stadigvæk mange, som endnu ikke har hentet.  
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c. Forårstur 2024 
Forårsturen til Godthåb Hammerværk er udsat til lørdag 7. september kl. 10:00. Der 
er bestilt smørrebrød incl. øl/vand og kaffe/kage – samt rundvisning.  

d. Orientering til møllekorps 
D. 2. februar blev møllekorpset orienteret om:  

o Fundraising-stade – Destination Nord og samarbejde med andre vind- og 
vandmøller i Aalborg – Videoformidling – Håndkværne - Arrangementer 
(Grøn Familiedag, Dansk Mølledag og kommende forårstur) – Varme i 
møllen.  

Ny orienteringsskrivelse til møllekorpset om? 

o Nyheder skrives i kontingentopkrævning i stedet for.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

7. Naturstyrelsens grund  

a. Primitiv overnatning 

− Lavvuer blev opstillet 30. april 2024 

− Leo forsøger at få en fast affaldsordning med By og Land.  

− 30. jan. 2023. Der udarbejdes lamineret orientering om leje af feltsenge og lavvu-var-
mere til ophængning i lavvuer. Min. 2 kontaktpersoner ønskes, men ingen byder umid-
delbart ind.  

20.03.2023: Leo er indstillet på at være den ene kontaktperson, men da ingen ønsker 
at være den anden, afventer punktet.  

Intet nyt.  

b. Udstillingshus 
− Tilbud på kr. 115.000 excl. el-installationer er modtaget fra Kimbo.  

Vi anmoder om tilsvarende tilbud fra Thomas Pedersen også, men har endnu ikke mod-
taget noget. Karl Kr./Leo rykker Thomas.  
20.03.2023: Efter mødet: Leo har rykket Thomas, som stadigvæk er interesseret, men 
endnu ikke har hørt fra murer.  
12.03.2024: Vi har modtaget tilbud på kr. 102.000 fra Henrik Hansen, Lasses nabo. Der 
er sidste ansøgningsfrist til landdistriktspuljen 2. april. Leo kontakter Grønborg El for 
hurtigt tilbud og får sendt ansøgning af sted.  

Ansøgning er indsendt til landdistriktspuljen. Behandles på udvalgsmøde d. 14. 
maj, og vi har modtaget kr. 25.000 fra Sparekassen Danmark Fonden Himmer-
land.   

− Vi nedtager selv el-installationer, bagvæg og loft. Ligesom vi selv udtager de vinduer, 
som ikke skal bruges. Husk, at belysningssensor er i stykker. Nedtagningen afventer. 

− Lasse og Leo har tømt grejbanken. Alt er flyttet op på Vokseværkets værksted.  
Tilbageflytning afventer.  

 
 
 
Leo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

8. Formidling  

a. Fotomappe 
Dorthe har rundsendt notat fra jurist vedr. indhentning af tilladelser fra folk, inden man lægger 
deres billede op på fx FB-side. Almindelige situationsbilleder af foreningsaktiviteter kan som 
udgangspunkt frit lægges på hjemmesiden. Også selv om personer kan genkendes. Hvis 
billederne udstiller eller krænker en person, kræves der samtykkeerklæring.  

Vi skal huske at tage billeder med personer på.  

Bestyrelsen anmodes om at lægge billeder ind på Google fotoside: 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36 

Adgang kræver vist en Google-konto og at man bliver inviteret. Pt. er det vist kun Dorthe 
(som møllelaug), Lasse og Leo der har adgang.  

 

 

 

 

 

 

 

 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36
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b. Hjemmeside og Facebook 
Leo ligger løbende bestyrelsesreferater op på hjemmesiden, men ellers ændres hjemmesi-
den ikke.  

Siden sidst: 34 nye medlemmer, så Facebook-side har nu 630 følgere.  

c. Fremvisninger 
Bislev Seniorklub d. 11. juni 2019 – ca. 45 personer (Kim) 
Rotary, Nibe og Rebild d. 18. juni 2019 – ca. 40 personer (Leo) 
Radikale Venstre, Aalborg d. 2. september 2019 – 7 personer (Leo)  
Aktivitetscentret Kastanjegården, Frejlev d. 18. september 2019 – 25 personer (Leo)  
Ingeniørforeningen, Aalborg d. 19. september 2019 – 35 personer (Kim)  
Seniorklub 93 d. 2. juni 2020 – 15 personer (Leo)   
Himmerland Nimbusklub 13. september 2020 – 15 personer (Leo) 

Naturvejledere – Vandstærsarrangement 19. februar 2022 – ca. 40 personer (Leo) 
Lokalhistorisk Forening Ellidshøj, Svenstrup og Godthåb 9. juni 2022 – 12 personer (Leo) 
Øster Hornum Skole. 4 klasse - 15. juni 2022 – 22 personer (Leo) 
Blå Kors Genbrug – 7. august 2022 – 36 personer. (Leo) 
Familiearrangement Jørn Aabye, Nibe – 20. august – 20 personer (Leo) 
Høreforeningen Aalborg og Brønderslev – 10. maj – 14 personer (Leo) 
Lokalhistorisk forening Frejlev, Nørholm og Sønderholm – 7. juni – 40 personer (Kim og 
Dorthe) 
Dansk Naturfredningsforening Aalborg – 14. juni – 20 personer (Leo) 

DN afholder arrangement 2. juni 2024, hvor der også er fremvisning af møllen.  

d. Dansk Mølledag 
Afholdes hvert år 3. søndag i juni måned.  

Vi vil gerne gøre mølledagen mere spændende, hvorfor vi har inviteret Nibe egnens vete-
rantraktor-laug til at udstille på dagen. Lauget har accepteret invitationen. 

Leo har spurgt møllekorpset om forslag, men ingen er vendt tilbage.  

Vi vil forsøge at få håndmøllekværne i gang. Hvis Karl Kr. ikke får kontakt med FDF-spej-
derne, vil vi selv lave pandekager over bål.  

Folkedansere kunne eventuelt også være en mulighed.  

Vi har vedtaget at afholde Dansk Mølledag søndag d. 16. juni kl. 13:00 – 16:00 
alligevel, selvom vi ikke er med i Dansk Møllerforenings annoncering.  

- Lasse snakker med veterantraktor-lauget, og får håndkværnene på stativ. (kan i 
øvrigt ikke selv deltage i arrangementet)  

- Leo kontakter Lise Andersen og får opskrift på pandekager. Skal melet sigtes.  
Hvor købes god kornsort, og hvad er en god kornsort?  

- Leo beder møllekorpset om at hjælpe med håndkværne og pandekager over bål.  

- Niels Jørgen køber 4 pandekagepander og hjælper Søren på dagen.  

- Dorthe sørger for kaffe og kage 

- Kim sætter banner op et par uger før.  

- Leo aftaler med Karsten og Søren.  

e. Grøn Familiedag 29. sept. 2024 
Ingen havde mulighed for at deltage i infomøde d. 9. april. Cecilie Goul har lovet at 
sende et kort referat, men der er ikke modtaget noget. Leo kontakter Cecilie.   

f. Informationsskærm 
Leo orienterer om videofremstillinger. Der laves 7 videoer. Alle aftaler er på plads. 
Videoer indgår i ansøgningsmaterialet til landdistriktsafdelingen.   
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Lasse 

Leo 
 

Leo 

Niels Jørgen 

Dorthe 

Kim 

Leo 

 

Leo 
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g. Projektør underfaldshjul i gl. vandkanal 
Afventer snak med Lise Andersen 

h. Samarbejde med øvrige vind- og vandmøller  
Lasse, Karl Kr. og Leo orienterede om fællesmøde med øvrige vind- og vand-     
møllelaug i Aalborg. 
Mariendals Møllelaug valgte ikke at deltage, da de endnu ikke har aftale med Aal-
borg Kommune på plads. De har efterfølgende holdt et positivt møde med bl.a. 
borgmesteren.  
Vodskov Mølle afholder næste møde i efteråret.  
Leo arbejder videre med fælles promovering gennem Destination Nord.  

i. Håndkværne 
Kværnene er modtaget. Lasse begynder fremstillingen af stativer. Tager en snak 
med Lise Andersen om højde, bredde mm. på stativerne, så vi får lavet dem rigtige 
første gang.  

Dorthe har betalt møllebygger i Euro. Omregnet til danske kroner bliver det kr. 
8.147,46. (Vi har modtaget kr. 7.200 i støtte)  

Lasse får kasseboner på træ, opvaskebakker mm. til stativerne.  

 

 

 

 

 

 

Leo 

 

Lasse 

 

 

 

Lasse 

9. Økonomi  

a. Kassebeholdning 
Kassebeholdning restaurering er dags dato kr. 718.933,23 (er kr. 250,- lavere end 
på sidste bestyrelsesmøde. Skyldes kvartalsgebyr på foreningskonto)  

Kassebeholdning driftskonto er dags dato kr. 80.747,19. Kontoudtog sendt ud sam-
men med dagsorden. 

Ved Spar Nord betaler vi:  

− kr. 250 i foreningsgebyr i kvartalet pr. konto = kr. 2.000 årligt 

− kr. 1.500 årligt i netbanksgebyr 

− I alt kr. 3.500    

Sparekassen Danmark Himmerland afholdt foreningsaften 14.03.2024, hvor ny 
strategi vedr. foreninger blev introduceret. Sparekassens gebyrer:  

− kr. 375 årligt for en foreningskonto = kr. 750 

− Kr. 150 pr. kvartal i netbank = kr. 600 

− I alt kr. 1.350  

Dorthe kontakter Sparekassen Danmark og undersøger, hvad hhv. Sparekassen 
og Spar Nord tager i rente og oprettelse på et byggelån, som vi forhåbentlig snart 
får brug for. Karl Kr. deltager gerne i møde, hvis det ønskes.  

Efter mødet: Vi får sandsynligvis ikke brug for et byggelån denne gang. Se 
medsendte regneark.  

b. Forestående driftsudgifter 

− Restarbejde på tagnedløb og tagrende 

− Vandrende ved vej/grussti   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dorthe 
(Karl Kr.) 

10. Medlemsforhold  

a. Medlemstal  
År 2022 blev afsluttet med 126 medlemmer.  

Dorthe har ikke tjekket siden generalforsamlingen, hvor der var 125 medlemmer.  
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b. Kontingentopkrævninger 

Leo skriver kontingensbrev indeholdende diverse nyheder. Fundraising (mølle og 
udstillingshus) – Vox Live 2024 og 2025 – Håndkværne – Efterårstur – Video-
fremstilling og el-varme.  Dorthe sender ud.  

Kontingentopkrævningerne skal ud inden udgangen af denne måned.  

 
 
 
Leo og Dor-
the 

11. Parkeringsplads  

• Handicapadgang / rampe til møllebygningen  

• Et arrangement med Hans Heidemann som fortæller nede ved åen.  

 

12. Eventuelt   

Intet   

13. Næste møde   

Næste bestyrelsesmøde:  
29. august 2024 kl. 19:00 hos Dorthe og Kim – Lasse er kagemedbringer  

 

Lasse 

 


